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Jaarverslag VWG 2023 
 

1. Bestuur 

Bestuurssamenstelling 
Het bestuur was begin 2023 als volgt samengesteld: 
Voorzitter   Piet Spoorenberg vanaf 28 maart 2013 
Secretaris   Ruud Willemstein van 16 maart 2023 
Penningmeester  Niek Wieringa vanaf 21 maart 2019 
Onderzoek en bescherming Vacant 
Activiteiten   Wouter Rohde vanaf 28 maart 2013 
Communicatie   Doortje van Dijk vanaf juni 2020 
Algemeen   Huub Casander vanaf 16 maart 2023 
Algemeen   Heleen Boelens vanaf 16 maart 2023 

Kascommissie 
Lid    Wobbe Kijlstra  vanaf 25 maart 2021 
Lid    Ton ten Velthuis vanaf 17 maart 2022 
Lid    Arie Vlasblom vanaf 16 maart 2023  

Adviescommissie Dineke Sluijters Vogelfonds 
Lid    Ton ten Velthuis  vanaf 24 november 2015 t/m 6 december 2023 
Lid    Rien Rense vanaf 15 maart 2018 t/m 6 december 2023 
Lid    Arda van der Lee,  vanaf maart 2021 
Lid    Rob Moolenbeek, vanaf maart 2021 
Lid    Wobbe Kijlstra, vanaf maart 2022 

Tijdens de ALV van maart 2023 konden we het bestuur uitbreiden met Ruud Willemstein en Heleen Boelens. 
Ruud heeft direct de secretarisrol van Huub Casander overgenomen. Huub heeft in 2023 als algemeen 
bestuurslid o.a. aandacht gegeven aan de overdacht van zijn taken aan Ruud. Heleen startte als algemeen 
bestuurslid en heeft in 2023 tijd kunnen nemen om zich in te werken en dan vooral met het oog als mogelijk 
nieuwe penningmeester. Met dit grotere aantal bestuursleden kunnen we het werk met meer handen 
aanpakken. 
Andreas Grunwald meldde zich in de zomer van 2023 als kandidaat voor de rol van voorzitter, waarvoor we 
al langere tijd aan het zoeken waren. We hebben Andreas daarop hartelijk ontvangen en uitgenodigd om 
tijdens de bestuursvergaderingen aanwezig te zijn. Daarnaast is er een grote kans om Andreas tegen te 
komen tijdens lezingen, bijeenkomsten van de werkgroepen en excursies. Goed om elkaar te leren kennen 
en voor Andreas, om alvast een beter beeld te krijgen van wat er zich zoal afspeelt binnen de vereniging en 
het bestuur. 

Dineke Sluijters Vogelfonds. 
Naast ruim 900 leden met handjes en hersens hebben we als vereniging ook een flinke financiële reserve en 
meer dan €180.000 in ons Dineke Sluijters Vogelfonds (DSV). De adviescommissie DSV en het bestuur 
hebben in maart 2023 de werking van het Bestedings- en beheerplan DSV geëvalueerd. Dit heeft een aantal 
verbeterpunten opgeleverd, die waar nodig ook verwerkt zijn in een voorstel tot aanpassing van het 
Huishoudelijk Regelement. 
Ook hebben we vastgesteld dat we het fonds beter kunnen gaan benutten voor onze doelstellingen dan dat 
dat nu gebeurt. Op verzoek van het bestuur is hiervoor de nieuwe “Adviesgroep verbetering leefgebied 
vogels in het Gooi” (Wobbe Kijlstra, Marjolein Quené, Wouter Rohde) van start gegaan. In de nieuwsbrief, 
De Korhaan en op de website hebben zij al de eerste informatie over doel en aanpak gedeeld en wordt 
iedereen uitgenodigd om mee te denken. Een aanpak, waarmee we veel leden hopen te betrekken bij de 
vraag, hoe we de vogels in ons werkgebied kunnen helpen met onze inzet en met het geld uit ons Dineke 
Sluijters Vogelfonds. We nemen hiervoor de tijd voor een goed resultaat. 
Najaar 2023 hebben Ton ten Velthuis en Rien Rense aangegeven te willen stoppen met hun werkzaamheden 
voor de adviescommissie DSV. Het bestuur heeft aangegeven zeer erkentelijk te zijn voor hun inzet voor 
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deze commissie. Met de zittende 3 leden van de adviescommissie is afgesproken dat de samenstelling 
vooralsnog prima is en we later gezamenlijk bekijken of aanvulling wenselijk is. 

In onderstaande tabel staan de lopende projecten. Project 52 en 53 zijn door het bestuur positief 
beoordeeld. Project 56 en 57 zijn in 2024 door het bestuur positief beoordeeld.  

 
 

Bescherming van vogelbelangen 
De verkiezingen voor de Tweede Kamer zijn nu achter de rug en nu maar hopen dat de komende jaren 
gewerkt wordt aan een duurzame natuurinclusieve samenleving. Maar de realiteit is, dat de natuur niet voor 
zichzelf kan opkomen en daarom ook al snel sluitpost is in de belangenafwegingen. 
Natuur wordt gewaardeerd, omdat het ons ruimte geeft om in te bewegen en te ontspannen. Vooral 
decoratief en voor ons genoegen. En ook wij als vogelliefhebbers beleven de natuur vanzelfsprekend voor 
ons eigen genoegen en daar is natuurlijk niets mis mee. Want de natuur en de vogels zijn fantastisch en 
bewonderenswaardig. Maar wat hebben de vogels hieraan? Dat is een vraag, die ons als vogelliefhebbers 
ook bezig moet houden. Wat hebben de vogels nodig om voort te kunnen bestaan? En hoe kunnen wij als 
leden van de vogelwerkgroep hieraan bijdragen? Gewoon wat vragen om onszelf een spiegel voor te 
houden. En daarmee plezier en richting te geven in wat wij doen. Want waarom zouden we geen plezier 
beleven aan het beschermen van de vogels, die ons ook zoveel plezier teruggeven. 
Al een heel aantal jaren leeft de wens, om op het natuur- en vogelbeschermingswerk meer coördinatie en 
continuïteit tot stand te brengen. Hierbij wordt vooral gedacht aan een groep leden rond dit thema, maar 
dat is tot op heden nog niet tot stand gekomen.  
Veel van het onderzoekswerk van de groepen binnen onderzoek en bescherming (Eempolder- en 
watervogeltellingen, broedvogelinventarisaties, roofvogel, IJsvogel, zwaluwen, nestkasten en 
vogelringprojecten) levert belangrijke gegevens en kennis op, die voor de bescherming van de vogels 
onontbeerlijk is. Daarnaast wordt ook direct aan soortbescherming gedaan door bijvoorbeeld het creëren en 
onderhouden van nestgelegenheid voor IJsvogels en zwaluwen (Boeren-, Huis-, Oever- en Gierzwaluwen) en 
nestkastbroeders. 
Ook meer gebiedsgericht wordt het nodige al gedaan. In de Eempolders wordt door een grote groep 
weidevogelbeschermers samen met boeren en Natuurmonumenten in een goede gebiedsgerichte 
samenwerking gepoogd de teloorgang van weidevogels te keren. 
In de natuurgebieden zijn we als vogelwerkgroep actief bezig met de plannen in en rond het Eemmeer (Dode 
Hond), het voorland bij de Stichtse brug (“Blaricum aan Zee”), plannen voor verder exploiteren van de 
Gooimeer-kust, het gebiedsakkoord Oostelijke Vechtplassen en de plannen voor een nieuwe 
hoogspanningsleiding. In deze vraagstukken werken we als vogelwerkgroep waar mogelijk samen met 
Vrienden van het Gooi en andere natuurorganisaties. Het gaat hier namelijk meestal om meer dan alleen het 
vogelbelang. De Vrienden van het Gooi zijn sterk in ruimtelijke, bestuurlijke en juridische vraagstukken en 
onze kennis over vogels kan daarbij aanvullend heel nuttig zijn. 
Daarnaast komen nogal eens vragen en meldingen bij onze vogelwerkgroep binnen voor advies over het 
ophangen van een nestkast, aantasting van vogelbelangen in een woonwijk, stadspark of buitengebied. Onze 
inbreng is steeds op ad hoc basis en daarbij slagen we er in een aantal gevallen niet in om (tijdig) leden te 
vinden, die hier wat in kunnen betekenen. 

Verenigingsarchief 
Sinds de start van onze vogelwerkgroep in 1967 zijn inmiddels meer dan 300 rapporten en verslagen 
gepubliceerd door de diverse werkgroepen. Aanvankelijk verschenen deze publicaties alleen op papier, maar 

42 Broedbiologisch onderzoek ijsvogels Gooi en Vechtstreek 3.000   positief   positief   positief 3.000 935,74 lopend

50 Geluidsapparatuur lokgeluiden ringstation 900   positief   positief   positief 900 lopend

51 Oeverzwaluwenwand Cito 2022 t/m 2026 ( €1000/jaar ) 5.000   positief   positief   positief 5.000 2.000,00 lopend

52 Project Raaf 625   positief   positief 625 lopend

53 Herstel Oeverzwaluwwand Overscheenseweg, Naarden 120   positief   positief 120 121,00 lopend

54 Aanvraag onderdeel IVN Eemland 1.088   geen advies   afgewezen

55 Aanvraag omtrent boek 2.000   negatief   afgewezen

56 Aanschaf drone 1.120   positief   positief

57 Uilenwerkgroep 1.739   positief   positief

Totaal 

betaald
status

Toegekend 

bedrag

Besluit 

Bestuur
Besluit ALVDoel

Bedrag 

aanvraag

Advies 

commissie

project 

nr.
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inmiddels zijn alle rapporten gedigitaliseerd en beschikbaar op onze website. Dit terwijl het papieren archief 
inmiddels verre van compleet meer is. In een tijdperk waarin digitale beschikbaarheid de norm is, heeft het 
bestuur daarom geconcludeerd dat dit papieren archief niet meer van deze tijd is en is besloten om onze 
papieren te gaan opruimen. Tevens is besloten alle digitale publicaties ook te deponeren bij de Koninklijke 
Bibliotheek (KB) in Den Haag. Hier worden alle publicaties duurzaam bewaard en voor de toekomst 
toegankelijk gehouden. Het  proces om de rapporten te deponeren bij de KB is inmiddels in volle gang en zal 
in 2024 verder worden gecompleteerd.  Tevens zijn alle tot op heden verschenen Korhanen in digitale vorm 
gedeponeerd bij de KB. 

Overige zaken 
In 2023 waren we verlost van alle beperkingen, die tijdens de corona epidemie ons doen en laten nogal 
verstoorde. De excursies en ledenbijeenkomsten konden weer volop georganiseerd worden en de 
belangstelling om deel te nemen bleek in 2023 heel hoog. Hierdoor bleken excursies en lezingavonden vaak 
(snel) vol te zijn. 

Omdat we tijdens onze ledenbijeenkomsten van de wegwerpbekers af wilden, hebben we ervoor gekozen 
om iedereen zelf een mok mee te laten nemen. Aanschaf van aardewerk bekers en een snelle vaatwasser is 
overwogen maar dit bleek zeer kostbaar en niet haalbaar binnen de samenwerkende groene groepen van de 
infoschuur. Daarom is gekozen om bij bijeenkomsten de leden te vragen een eigen beker mee te brengen 
voor gebruik van koffie en thee. 

Onder anderen vanwege de bestrijdingsmiddelen in de bloementeelt, hebben we ook besloten om deze niet 
meer weg te geven als bedankjes en naar milieuvriendelijker alternatieven uit te wijken. 

Onze website is om meerdere redenen aan een herziening toe. In 2023 hadden we geld gereserveerd, om dit 
te realiseren. Maar er is eerst meer tijd nodig om te bepalen welke eisen we stellen aan deze nieuwe 
website. Dus hier gaan we in 2024 mee verder. 

Onze vereniging heeft inkomsten uit contributies en andere bijdragen. Daarnaast maken we ook kosten voor 
bijvoorbeeld De Korhaan en ledenbijeenkomsten. Ook onze inbreng als vrijwilliger kost naast tijd soms ook 
geld. In 2023 hebben we als bestuur een start gemaakt, om hier ideeën voor beleid over te vormen. Hier 
gaan we in 2024 mee verder. 
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2. Onderzoek en bescherming 
 

Broedvogelinventarisaties 
De Werkgroep Broedvogelinventarisaties (coördinatie Dirk Prop en Piet Spoorenberg) inventariseert jaarlijks 
wisselende natuurterreinen in ons werkgebied. In 2023 waren dit de volgende gebieden: 

• Het Hol en Suikerpot (Natuurmonumenten) 
• 's Gravelandse landgoed Jaglust (Natuurmonumenten) 

• Loenderveense Plas (Waternet) 

• Laarder Wasmeer  (Goois Natuurreservaat) 

• Groeve Oostermeent (Goois Natuurreservaat) 

• Landgoed Hoorneboeg 

Aan de inventarisaties namen 35 waarnemers deel. De resultaten zijn vastgelegd in de database van Sovon 
en beschreven in rapporten, die zijn te downloaden van onze website www.vwggooi.nl. Met de beheerders 
zijn in goed overleg onze voorstellen ter verbetering van de natuurlijke waarden besproken, zoals de 
bescherming van de Oeverzwaluwen in de Groeve Oostermeent.  
Op de jaarlijkse bijeenkomst in december zijn de resultaten van alle inventarisaties gepresenteerd aan de 
deelnemers, beheerders en geïnteresseerden.  

Roofvogels 
 2023 kende een koud en nat voorjaar. Dit had zo zijn effecten op de verschillende soorten roofvogels 
alsmede op de inventariseerders. Het werd voor veel roofvogels een zwaar broedjaar en het traceren van 
nesten viel voor velen niet mee. 

Broedresultaten 
Voor Haviken was 2023 een rampzalig jaar. Nog nooit zijn er zo weinig broedparen actief geweest en nooit 
zijn zo weinig paren succesvol geweest met het broeden. Waar we in 2014 nog 29 broedgevallen hadden in 
het Gooi waren daar in 2023 nog maar acht van over. 
Aan deze teruggang (die wij tijdens het onderzoek al zagen aankomen) liggen meerdere factoren ten 
grondslag; denk o.a. aan stikstofdepositie, vermindering van prooiaanbod, gifstoffen in het milieu, 
toenemende recreatie, habitatvernietiging  en -fragmentatie. 
Ook Sperwers, Boomvalk, Torenvalk en Wespendief laten een achteruitgang zien; trends die al jaren gaande 
zijn. De Buizerds hadden een relatief goed jaar. Ook bij deze soort is er sprake van een dalende trend (maar 
zij zijn de meest voorkomende roofvogel van ons land). Afgelopen seizoen was daar een opleving in 
waarneembaar. 
Wij zijn in reactie op deze negatieve trends voor de meeste soorten veel bezig met het opkomen voor de 
roofvogels in relatie tot de oorzakelijke factoren. Bijvoorbeeld het proberen te voorkomen van vernietiging 
van hun leefgebied door terreineigenaren. 

Vogelringstation 
Het jaar 2023 was uitzonderlijk nat waardoor het geen verrassing zal zijn dat de aantallen geringde vogels 
het laagst waren sinds we bij Oud Valkeveen aan het ringen zijn. Dit jaar kregen wij 3402 vogels in de 
netten tegen een tienjaarsgemiddelde van 5433 vogels. Voor een overzicht van de door ons geringde 
vogels zie: www.trektellen.nl/site/yeartotals/524/2023. 
Dieptepunt in 2023 was de ravage bij de achterdeur van de keet. Die was totaal vernield. Ook op andere 
plaatsen rondom de keet was veel schade aangericht. Gelukkig waren alle netten nog aanwezig en misten 
wij geen materialen uit die opslagplaats. Het is de inbrekers niet gelukt om verder naar binnen te komen. 
Bij een eerdere inbraakpoging moesten wij de voordeur al vervangen door een stevige deur en inmiddels 
hebben we ook een nieuwe achterdeur. 
Wanneer u een bezoek wilt brengen aan ons ringstation of vragen heeft over het bovenstaande kunt u een 
bericht sturen naar vrs.hetgooi@gmail.com   

IJsvogels 
In 2023 is het aantal paren van IJsvogels vastgesteld op 84. Van zeven geheel nieuwe locaties in de regio 
werd een broedpaar gemeld, o.a. in een composthoop aan de Vecht. Helaas werden opnieuw geen gegevens 

http://www.trektellen.nl/site/yeartotals/524/2023
mailto:vrs.hetgooi@gmail.com
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ontvangen van de Waterleidingplas en van eiland De Dode Hond. Een lange reeks van waardevolle 
broedgegevens is nu al een paar jaar onderbroken. De reden voor het ontbreken van gegevens over de Dode 
Hond  is dat zich daar jaarlijks een vestiging bevindt van de Zeearend. I.v.m. de kans op verstoring wordt het 
eiland in het broedseizoen niet betreden. 

Het jaar 2023 was beter dan een tegenwoordig gemiddeld broedseizoen voor de IJsvogels. Gemeten over de 
laatste 10 jaar van 2014 t/m 2023 werden 652 paren IJsvogels als broedvogel vastgesteld. Gemiddeld is dat 
65 paar per jaar, een boeiend aantal. Ter vergelijking, van 2004 t/m 2013 was het gemiddelde 32 paar en van 
1995 t/m 2003 was dat 12 paren. De ontwikkelingen in al die jaren blijven spannend en roepen ook weer 
nieuwe onderzoeksvragen op. 

Het broedbiologisch onderzoek bij de IJsvogels, gestart in 2019, is ook dit jaar weer doorgegaan.  
Op tien locaties is in de broedwand een nestkast ingebouwd die geopend kan worden. In vier hiervan is dit 
jaar daadwerkelijk gebroed. Dat gaf de mogelijkheid de jonge IJsvogels in de nestkasten te kunnen meten, 
wegen, de veerontwikkeling te bekijken en te ringen. In 2023 zijn totaal 53 jongen, geringd door Rob 
Moolenbeek  en Harry de Rooij. Na vier broedseizoenen zijn nu 160 jonge IJsvogels van een ring voorzien. 
Als onderdeel van het broedbiologisch onderzoek begon voor de derde keer een masterstudent van de 
Wageningen Universiteit met een afstudeeronderwerp. In samenwerking met de coördinator van de 
IJsvogelwerkgroep werden op 40 locaties IJsvogelnesten gemonitord met gebruik van endoscopen. Een uniek 
project, waarschijnlijk het eerste op die schaal in Europa. Het intensief volgen van een groot aantal 
nestplekken liet ook zien dat er meer predatie van de nesten is dan eerder werd gedacht. 
Het aantal betrokkenen bij de IJsvogelwerkgroep bleef met 70 leden stabiel. 
Op 11-2-2023 werd voor de vierde keer een Landelijke IJsvogeldag georganiseerd, nu in Tilburg. Enkele leden 
van de IJsvogelwerkgroep waren betrokken bij de organisatie. Er waren 70 deelnemers. 
Op 18-2-2023 was de jaarlijkse bijeenkomst van de IJsvogelwerkgroep waarbij ook andere 
IJsvogelwaarnemers uit het regionale netwerk aanwezig waren. Totaal 46 belangstellenden. 
Op 12-5-2023 is een openbare lezing over IJsvogels gehouden in de Infoschuur ’t Gooi. Deze lezing stond in 
het teken van de Nationale Vogelweek van Vogelbescherming. Aanwezig 49 personen. 
Op 16-12-2023 is een workshop gehouden voor 12 nieuwe vrijwilligers over onderhoud en monitoring 
IJsvogelwanden. 
IJsvogelwerkgroep Gooi en Vechtstreek, Jelle Harder, coördinator (23-12-2023)    

Zwaluwenonderzoek 
De werkgroep zwaluwenonderzoek werkt al jaren aan het monitoren en aanbieden van broedgelegenheid 
voor de Huiszwaluw, de Oeverzwaluw en de Boerenzwaluw. En ook de Gierzwaluw wordt in de aandacht 
meegenomen 
De huiszwaluwentillen in Huizen komen langzaam maar zeker in de belangstelling van de zwaluwen. De til in 
het Nautisch kwartier ziet er voor het publiek ook mooi en informatief uit. De tillen zijn na het broedseizoen 
weer schoongemaakt door vrijwilligers 
De huiszwaluwenmonitoring in het werkgebied is ook dit jaar weer goeddeels gedaan en de informatie 
opgeslagen en ook aan Sovon doorgegeven. Helaas zijn er twee tellers gestopt. 
De Boerenzwaluwen in de Eempolders kregen weer zorg door werk aan kunstnestgelegenheid onder de 
bruggen en bij maneges. 
De Oeverzwaluwen kregen goed onderhouden kunstwanden aangeboden. 
Dit jaar is er beperkt geringd door het terugtreden van de ringer. 
In de groeve Oostermeent was er flinke predatie door de vos. Reden voor overleg met GNR. 
GNR heeft, desgevraagd, aangegeven deze wand en die bij de Zanderij Crailo te willen blijven onderhouden. 
Graag samen met vrijwilligers. 
De aandacht voor de Gierzwaluwen verschuift naar samen optrekken met gemeentes. Omdat deze ook 
verplicht zijn ook deze soort te beschermen. Huisisolatie en de energietransitie leveren bedreigingen op 
maar bieden ook kansen. In de gemeente Eemnes en Hilversum begint dat samenwerken vorm te krijgen.  
Er werden ook gierzwaluwexcursies georganiseerd. 
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Nestkast onderzoek 
Dit jaar hebben we weer veel beleefd op het gebied van de nestkast controles en allerlei zaken die hier mee 
te maken hebben. Te beginnen met de controleurs, want zonder hen zou dit alles niet mogelijk zijn. Vorig 
jaar hebben zeven mensen zich gemeld om te helpen controleren, zij zijn ingezet op verschillende terreinen. 
Op sommige terreinen lopen ze met z’n tweeën, op de meeste terreinen echter nog alleen. We zouden graag 
toe willen werken naar twee mensen op alle terreinen, zodat het controleren niet stil valt als er iets gebeurt 
met de controleur. Gerard Overmars heeft een jaar met Ronald Beskers meegelopen en vorig jaar heeft hij 
20 kasten op de begraafplaats in Muiden opgehangen. De vogels moeten de kasten blijkbaar nog vinden; dit 
jaar waren er drie legsels van Koolmezen, spannend of het volgend jaar beter bezet zal zijn. Jents Visser 
heeft met hulp van Rob Moolenbeek de nestkasten van het NIOO gecontroleerd. Als de nestkasten niet meer 
voor onderzoek gebruikt gaan worden, is de kans groot dat deze er af gehaald moeten worden. We gaan het 
bespreken. Anneke Stegenga heeft enthousiast de controles op Sypesteyn gedaan, samen met Pieter Jan 
Hegenbart en ook gedeeltelijk alleen. Ilco van Woersem heeft Nieuwenoord van Harry de Rooij 
overgenomen, daar hangen 146 kasten en niet allemaal in goede staat, een hele klus om deze te controleren 
en hij heeft er zijn handen vol aan. Dit jaar heeft Han Westendorp zich opgeworpen om de nestkasten te 
repareren of nieuwe te timmeren. Hij had twee maatjes en ze zijn enthousiast aan de gang gegaan, super!  
Zo hebben we enthousiaste mensen en activiteiten kunnen verwelkomen dit jaar. 

Tot onze grote spijt hebben we ook afscheid moeten nemen van een paar goede controleurs hetgeen we 
zeer betreuren en we zullen hun toewijding missen. Zij hebben allen hun eigen redenen om te stoppen met 
de controles, welke we uiteraard volledig respecteren. Wij danken hen héél hartelijk voor alle inzet en 
betrokkenheid gedurende vele jaren!  We nemen afscheid van Marianne Doornveld, Kees Schouten, Engbert 
van Oort en Henk Oversteegen. Marianne heeft vele jaren Bikbergen I en Bussums Bloei gecontroleerd. 
Bikbergen heeft ze vorig jaar al over gedragen aan Monique Mul. Dit jaar heeft ze Bussums Bloei voor de 
laatste keer gecontroleerd en overgedragen aan Marissa Nijhof. Marissa heeft de controles met veel 
enthousiasme overgenomen, daar zijn we blij mee. Ineke van Zuuk zal haar helpen, zoals zij ook al jaren met 
Marianne mee liep. Kees Schouten heeft Heidebloem II een aantal jaren gecontroleerd en nu overgedragen 
aan Eric van Heck, Eric heeft met enthousiasme het controleren opgepakt. Engbert van Oort is na vele jaren 
trouwe dienst gestopt met de controles op de Fransche Kamp. Dit jaar is dat gebied helaas niet 
gecontroleerd. We zijn nog aan het puzzelen welke ervaren controleur dit bijzondere gebied kan overnemen, 
dat al in het eerste jaarverslag van 1967 genoemd wordt. Henk Oversteegen heeft ook besloten te stoppen 
met de controles van Visio en Ter Gooi ziekenhuis vanwege leeftijd en het fysiek te zwaar worden voor hem. 
Het controle gebied van Visio is opgegeven vanwege nieuwe bouwplannen en de nestkasten zijn weggehaald 
door de controleurs. Ter Gooi zouden we wel willen behouden, maar we hebben helaas geen andere 
controleur. Dit gebied wordt sinds 2004 gecontroleerd. 

Activiteiten: 
In het najaar hebben we twee bijeenkomsten georganiseerd om de digitale nestkaart van Sovon te leren 
invoeren, er kwamen negen controleurs. Enkelen van hen hebben de digitale nestkaart al succesvol 
ingevoerd. Volgend jaar willen we een medewerker van het NIOO (Nederlands Instituut voor Ecologie) 
uitnodigen om te spreken over  het onderzoek. We willen graag horen wat zij doen met onze gegevens. 

Overleg GNR: 
Dertien terreinen die we controleren behoren tot het GNR. Eens in de vijf jaar komen we bij elkaar om te 
evalueren en te kijken hoe we verder willen gaan met de nestkasten op de terreinen van het GNR. We 
hebben afgesproken om het accent waar mogelijk is wat te verleggen naar vogels zoals de Bonte 
Vliegenvanger, Grauwe  Vliegenvanger en de Gekraagde Roodstaart. Deze wijzigingen willen we doorvoeren 
zonder dat het aantal kasten verhoogd moet worden. We proberen wat mezenkasten weg te halen en 
daarvoor in de plaats kasten te plaatsen die meer geschikt zijn voor de Bonte vliegenvanger, Gekraagde 
Roodstaart en Grauwe Vliegenvanger. Je begrijpt natuurlijk wel dat we gaan kijken welke gebieden daar 
geschikt voor zijn. Dit willen we in de komende jaren verwezenlijken. 

Hoe is het gegaan met “onze” holenbroeders? 
Maart roerde zijn staart behoorlijk; het begon koud met vorst en sneeuw, daarna was het warm tot wel 15 
°C.  Einde maart, als gevolg van noordwestelijke winden, werd het weer koud met winterse buien en koelde 
het vooral in de nacht flink af met op veel plaatsen lichte vorst. Zo begon ook april koud en nat, en onze 
broedvogels wachtten beter weer af. 



8 
 

We hebben dit jaar met elkaar 1469 nestkasten gecontroleerd, 179 minder dan vorig jaar, want helaas 
konden we de gegevens van Fransche Kamp, Visio en Ter Gooi ziekenhuis niet meenemen in dit jaarverslag. 
Dat heeft effect op de aantallen. We kunnen wel goed naar de gemiddelde legselgrootte kijken en proberen 
toch het één en ander te duiden (zie per vogel bij de soorten bespreking).  
Eerste legsels dit jaar 1075 (vorig jaar 1086), tweede legsels 71 (vorig jaar 97), een klein verschil terwijl er 
toen veel meer nestkasten gecontroleerd werden. Er werd door veertien verschillende soorten gebroed, met 
de Pimpelmees dit jaar aan de top.  

Ook dit jaar heeft de boommarter flink zijn slag geslagen in verschillende gebieden. Tot groot verdriet van de 
vogels en ook van de betreffende controleurs. Met nestkastcontrole wil je niet de voedselbron voor de 
marter verzorgen, maar een veilige plek creëren voor de vogels.  
Er komen dit jaar twee terreinen naar voren waar de boommarter flink huis heeft gehouden. Dat zijn 
Nieuwenoord en Smithuyserbos 
Twaalf van de 42 in gebruik genomen kasten in het Smithuyserbos werden gepredeerd. Dat werd Paul 
Keuning te gortig en na het broedseizoen is hij gelijk aan de slag gegaan om korfjes voor de ingang te maken 
om de broedvogel te beschermen. Een goed initiatief en we hopen van harte dat het werkt. 

Eempoldertellingen 
Dit jaar vierden wij het vijftig jarig jubileum van de Eempoldertellingen. Bij een feestelijke bijeenkomst van 
de tellers werd het rapport over de jaren 2017 t/m 2022 overhandigd aan de tellers. Daarna was nog een 
bijeenkomst voor oud tellers en wat andere genodigden. Het jubileum leidde ook tot nogal wat publiciteit. 
Sovon Nieuws, de Gooi en Eemlander en het radio programma Vroege Vogels besteedden ruime aandacht 
aan onze tellingen. Verder gingen de tellingen geheel volgens plan door Het aantal tellers is voldoende, maar 
wat nieuwe mensen zijn welkom. 

Weidevogelnestbescherming 
Resultaten 
Over het geheel zien we in 2023 in ons gebied een geringe afname van het aantal broedparen ten opzichte 
van het seizoen 2022. Het totale aantal nesten en territoria in 2023 bedroeg 564: in 2022 was dit aantal 684. 
Qua aantal een afname van 120 en dat is dan 17,5%. Schommelingen tussen jaren zijn normaal. Over een 
periode van vijf jaren is er sprake van een redelijk grote stabilisatie. Belangrijk ook te vermelden dat de 
predatie in het seizoen 2023 erg laag was: 7,2%. Was in 2022 veel hoger nl. 22,2%. Het nettoresultaat van 
het broeden uitkomen c.q. vliegvlug worden is derhalve zeker goed te noemen. 

Activiteiten in het kader van de inrichting en het beheer: 

Uitbreiding van het Kerngebied met randzones 
Het gebied is sinds dit seizoen uitgebreid met de zgn. randzones rond de reeds bestaande kerngebieden. Het 
totaal aantal hectares weidevogelbeheer in Eemland is in 2023 uitgebreid naar 2783 ha.  

Zwaar beheer en participatie 
22% van het beheerde gebied bestaat uit zgn. zwaar beheer d.w.z. uitgesteld maaien al dan niet in 
combinatie met plas-dras en of kruidenrijk grasland. De resultaten op het gebied van de aantallen nesten en 
territoria zijn zonder meer goed te noemen en we behoren dan ook tot de beste weidevogelgebieden van 
Nederland. Dit jaar waren het aantal territoria wat minder als gevolg van het opnieuw inrichten van een 
aantal percelen met vernieuwd kruidenrijk en plas-dras (zwaar beheer). 

Gerealiseerde activiteiten en waarvoor subsidie werd verkregen vanuit de Europese regelgeving (CE) 
1. Het plaatsen van vossenrasters rondom de percelen met plas-dras met bijbehorend kruidenrijk grasland en 
uitgestelde maaidata; 
2. Het definitief verwijderen van bomen en boomopslag; 
3. Uitbreiding van het aantal plas-dras situaties; 
4. Uitbreiding van de bestaande drone capaciteit; 
5. Uitbreiding van kruidenrijk grasland met greppel plas-dras  

Uitbreiding plas dras-situaties en Kruidenrijk grasland  
In 2016 waren er 38 plas-dras gebieden en in 2020 zijn dat er 72. In 2023 zijn het er in geheel Eemland 104.  
Plas-dras is een belangrijk instrument voor de biodiversiteit van de weilanden. Plas-dras in combinatie met 
ruige stalmest/kruidenrijk geeft een vijf keer hoger resultaat qua voedsel (insecten, regenwormen), aantal 
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broedgevallen en aantal kuikens) dan plekken zonder plas-dras. We zien een duidelijke verschuiving van de 
vogels naar de percelen met een zwaar beheer.  
In 2023 werden er 20 vossenrasters geplaatst worden aan de westkant en aan de oostkant elk 10 rasters. Ook 
is er een toename van het aantal percelen zwaar beheer met dan ook kruidenrijk grasland d.w.z. het inzaaien 
met soortenrijke zaadmengsels. In 2023 gegroeid tot 400 ha. 

Uitrasteren en wildcamera’s 
Onderzoeken in Nederland en ook in andere landen hebben uitgewezen dat het plaatsen van vossenraster een 
gunstige invloed heeft op de afname van de predatie door vossen en dus op het aantal vliegvlug wordende 
kuikens. 

Last minute beheer 
We hebben dit seizoen extra aandacht gegeven voor de mogelijkheid van het afsluiten door de boeren van het 
zogenoemde last minute beheer (later maaien dan gepland). Dit is in vele gevallen (ca 10) ook daadwerkelijk 
gebeurd. Dit regelt de polder-regisseur, op verzoek van en in overleg met de boeren en de vergoeding-
gevende instanties conform CE. Deze flexibiliteit is zeer effectief: er zijn veel zaken die door de afhankelijkheid 
van het weer, niet maanden van tevoren in een contract op vaste data zijn te prikken! 
In verband met de droogte in de maand juni is er bij een tiental boeren extra last minute afgesproken met 
hen  om  door de pompen  door te  laten draaien, zodat de plas dras nog zoveel mogelijk  in stand bleef ten 
behoeve van de nog aanwezige vogels en kuikens. Dit was zeker een succes. 

Predatie 
Duidelijk is de predatie in het seizoen 2023 lager was, nl.  7,2%. In 202 was die 22,2%. In 2021 was dit 
percentage ook redelijk laag met 13,8%. Het is aannemelijk dat de daling veroorzaakt werd door het bejagen 
van de vos in eerdere jaren en  de Zwarte  Kraai als belangrijke predatoren bij de weidevogels en dat cijfer is 
uiteindelijk van grote invloed op het aantal vliegvlug geworden kuikens. 
Rekening houdend met de predatiegraad kunnen we toch spreken van een bijzonder goed resultaat. 

Nawoord 
Dit jaar was ook weer een weidevogelbeschermingsjaar met onverwachte aspecten, zoals het bijzondere weer 
met langdurige droogte in het voorjaar. Het was toch een goed jaar voor de vogels, met name door de 
aanwezigheid van de plas-dras situaties. In totaal is er met een lage predatie sprake van een stabilisatie van 
het aantal succesvolle broedparen bij een wat lager aantal nesten en territoria. We hebben in goede harmonie 
met elkaar en met de boeren/ grondbezitters samengewerkt. Hun aantal was dit jaar 90 (Westelijk en 
Oostelijk Eemland in totaal). Voor ons gebied zijn het 37 boeren/grondbezitters. Het totale beheerde 
weidevogelgebied in Eemland is 2783 ha. 
Voor het volledig jaarverslag van de Weidevogelbeschermingsgroep Westelijk Eemland lees hier. 

 

 

 
 

  

https://www.vwggooi.nl/images/phocadownload/rapporten/322.pdf
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3. Activiteiten 
 

Vogelherkenningscursus 
 In het voorjaar begon het cursusteam met veel enthousiasme aan de Vogelherkenningscursus in de 
Infoschuur. De presentaties werden deze keer allen door cursusteamleden verzorgd. Eddy Grotendorst deed 
dat voor de eerste keer; hij bleek een vlotte verteller te zijn. Wij waren van plan om tijdens presentaties ook 
aandacht te besteden aan de werkgroepen; dit is gedeeltelijk gelukt. Het plan is om volgend voorjaar (2024) 
een presentatie te maken over alle werkgroepen. Jammer dat een cursist die contact opnam met de 
zwaluwengroep niet met open armen ontvangen werd. Eind augustus is er nog een extra avondexcursie 
gemaakt voor de afgezwaaide cursisten van seizoen 2022/2023 met enkele leden van het cursusteam naar 
de Hilversumse Meent. Vanaf de molen, waar de auto’s geparkeerd waren, kwamen we nauwelijks verder 
dan de eerste plas aan de rechterzijde van het fietspad. Daar was al zoveel te zien, we kwamen niet 
uitgekeken! Opnieuw heeft het “vogelvirus” de cursisten in zijn greep gekregen, wat een enthousiasme! 
Tijdens de evaluatie in april hebben wij besloten om de twee cursussen (voor- en najaar) aan elkaar te 
koppelen en als één cursus voortaan aan te bieden. Starten met de cursus kan dan alleen in oktober van elk 
jaar.  
Met een geheel nieuwe groep van 50 cursisten zijn we in oktober het seizoen 2023/2024  gestart in de 
Infoschuur; Paul v.d. Poel en Jelle Harder verzorgden tijdens het najaarsprogramma een presentatie als 
gastspreker. Wij misten nl. Andrea en Duncan die in het buitenland verbleven. Bij de afsluiting van dit eerste 
blok werden wij verrast door een prachtig gedicht door een van de cursisten gemaakt en voorgedragen en 
alle teamleden kregen een zelf gemaakte kaars. Over het enthousiasme van de cursisten hebben wij geen 
klachten! 
Het team bestaat nu uit: Henk de Vendt, Mieke Pieren, Hans Booij, Bertus v.d. Brink, Andrea Rietbergen, 
Karen Dijkman, Wobbe Kijlstra, Eddy Grotendorst, Duncan Broekhuizen en Francis Bakker. In het najaar 2023 
zijn hieraan toegevoegd Olivier van de Kruis, Marissa Nijhof en Guus Proost. Karin Dijkman heeft door 

omstandigheden tijdelijk afgehaakt. 

Verdiepingscursus 
In 2023 is in maart een avond gehouden met als thema “Vogelzang oefenen” en in september was er een 
opfrisavond met als thema “Juveniele steltlopers en eenden in eclips”. Beide avonden werden 
georganiseerd door Wouter Rohde. 

Excursies/Weekenden 
In 2023 werden 27 dagexcursies georganiseerd, deels in de nabije omgeving en deels naar andere provincies. 
In 2023 begon Yvonne Vermeulen als excursieleider en zij heeft direct de meeste excursies van iedereen 
verzorgd. Dank gaat uit naar Antje van Slooten, die vele jaren excursies heeft geleid naar onder meer het 
Nijkerkernauw en naar het Landje van Geijsel. Zij heeft aangegeven dat dit haar laatste jaar was.  

Het voorjaarsweekend ging naar Havelte. Het najaarsweekend vond plaats in het Lauwersmeergebied. Beide 
weekenden hadden 36 deelnemers. De weekenden werden inhoudelijk voorbereid door de VWG en 
aangeboden via de reisorganisatie Delta Safari. Zij verzekeren de aansprakelijkheid en nemen 
administratieve taken uit handen. De commissie weekenden is in 2023 uitgebreid met Marco van de Brink, 
Helène Heckman en Jeanelle Breemer, Martijn Oort blijft lid en Margreet Bijpost en Wouter Rohde nemen in 
2024 afscheid.  

De lezingen  
We begonnen het jaar in januari met een interessante lezing over de relatie tussen Grote Lijsters en de 
maretak. Maurits Gleichman bestudeerde het foerageergedrag van overwinterende Grote Lijsters en 
Zwartkoppen op de bessen van de maretak. 
Abe van ’t Wout, boswachter ecologie van Natuurmonumenten, praatte ons in februari bij over toekomstige 
ontwikkelingen in het Vechtplassengebied. 
Na de ALV in maart, gebruikelijk moment om te horen over het werk van de eigen leden, vertelde Han 
Westendorp over de activiteiten van de zwaluwenwerkgroep en de stand van zaken van de verschillende 
zwaluwsoorten in het Gooi. 
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Ton Eggenhuizen, stadsecoloog in Almere, vertelde over de ontwikkelingen in de natuur in de stad Almere, in 
het bijzonder over de daar verblijvende knobbelzwanen.  
Helaas verviel de lezing van Christian Brinkman over zijn verblijf als vogelwachter op Rottumeroog, maar die 
hebben we nog te goed. 
Hans Geuze, mede-oprichter van de groep Artist for Nature Foundation, praatte ons bij over de ontwikkeling 
van veren in de loop van de evolutie en de vele functies die gekleurde veren nu hebben in de vogelwereld. 
Het jaar werd afgesloten met een gezellige avond waarin werk van onze fotowerkgroep getoond werd. Wat 
maken ze mooie foto’s! 

Fotografie 
In 2023 zijn 12 thema avonden in de infoschuur en 11 fotografie excursies georganiseerd: 

Thema avonden Fotografie excursies 
12 jan Beste foto’s van 2022 23 apr Naardermeer - Andrea 
9 feb Excursiefoto’s van 2022 27 apr Murk Nijdam - Hugo 
9 mrt Winter 10 mei Murk Nijdam - Hugo 
13 apr Weidevogels 24 mei AWD - Andrea 
11 mei Tuinfotografie 10 jun Nachtvlinders - Jurrien en Bertus 
8 juni  Hut fotografie 18 jun Texel - Andrea 
13 juli Macrofotografie met presentatie 

Viroinval door Andrea 
11 aug Nachtvlinders bij het Naardermeer - Bertus 
13 aug Insecten in Groeve Oostermeent - Jurrien 

10 aug Vogels in landschap 10 sep Hoge Veluwe burlende edelherten - Linda 
14 sep Natuurfoto’s van je vakantie; Presentatie 

over langere sluitertijden (Andrea) 
24 sep Hoge Veluwe burlende edelherten - Hugo 
16 okt AWD burlende damherten - Hugo 

12 okt Vliegbeelden en actie; Presentatie 
Skomer Island (Yvette) 

  
  

9 nov Paddenstoelen   
14 dec Openbare avond voor VWG   

Onderlinge communicatie tussen leden van de Fotowerkgroep vond o.a. plaats middels Facebook, een 
whatsapp groep en een pagina op de VWG website. Foto’s werden regelmatig aangeleverd aan De Korhaan, 
de VWG website en verslagen van VWG activiteiten. 
14 December organiseerde de Fotowerkgroep een lezing avond voor de hele VWG. Het programma bestond 
uit de beste foto’s van 2023 en een presentatie over bosvogels.   

Catering 
Wat zouden de lezingen, cursusavonden en vergaderingen en andere ledenbijeenkomsten, soms ook 
overdag, zijn zonder koffie, thee, koek en iets te knabbelen. Tot nu toe konden deze bijeenkomsten alleen 
doorgaan door de tomeloze inzet van maar een paar mensen! 
Al vele jaren hebben we een enthousiaste groep die alle zorgen uit handen neemt van degenen die een 
activiteit organiseren of die een avond/ dag hun vogelverhaal of bijeenkomst gaan vertellen en of 
organiseren. Bij avonden in de infoschuur, verzorgt het team niet alleen de drankjes en de koekjes, maar 
opent ook de Infoschuur, zet de verwarming aan (in de winter ) en het ventilatie systeem, en doet de 
staldeuren open, en vertrekt als laatste. De inkoop wordt ook door de groep gedaan. 
In het kader van de verdere vergroening van onze vogelwerkgroep is in de loop van 2023 besloten om af te 
stappen van het gebruik van wegwerpbekers en is ervoor gekozen om bij bijeenkomsten de leden te 
vragen een eigen beker mee te brengen voor gebruik van koffie en thee. 
Het catering-team bestond uit Manon Ton-Gerritsen, Jutta Gruber, Kitty Dehue en Joke van Velsen 
(coördinator). 
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4. Communicatie 
 

Communicatie 
In 2023 hebben we veel bijeenkomsten van de verschillende werkgroepen bij kunnen wonen om te horen 
hoe de communicatie zou kunnen bijdragen aan het werk. Vele werkgroepen bezitten vaak een groot 
netwerk binnen de vereniging en met de verschillende (lokale) media, waardoor vaak de enige wens meestal 
een oproep voor nieuwe werkgroepleden was. Deze oproepen werden geplaatst in De Korhaan. 
De promotiekraam is het belangrijkste directe contact met “het publiek” in het Gooi en omstreken. Het 
belangrijkste doel is informatie geven (zowel mondeling als met onze folder) over de activiteiten van de 
vogelwerkgroep en de mogelijkheid van het volgen van de vogelcursussen. De verkoop van vogelproducten 
(van boeken tot vogelvoer) en het knutselen met kinderen, zijn een daarvoor een goed middel om met 
mensen aan de praat te komen. 
Onze informatiefolder heeft met behulp van Aafke Yntema een opfrisbeurt én een nieuwe titel gekregen. In 
‘Wat vliegt daar?’ is alles te lezen over vereniging, wat we doen en wat de vogels er aan hebben. De 
activiteiten van alle werkgroepen én de vogelherkenningscursus komen aan bod. 

Hanneke Cusell heeft nu bijna alle DOENERS van de werkgroepen geïnterviewd. Alleen de IJsvogelwerkgroep 
en de Fotowerkgroep staan nog op het ‘verlanglijstje’ voor 2024. In 2023 heeft Hanneke prachtige artikelen 
geschreven over de weidevogelbescherming, de Eempoldertellingen en nestkastenonderzoek. Deze 
interviews zijn bedoeld om (nieuwe) leden te informeren wat onze werkgroepen allemaal dóen en leden te 
enthousiasmeren om méé te doen. De teksten zullen ook worden gebruikt om meer uniformiteit tussen de 
pagina’s van de werkgroepen op de nieuwe website te creëren. Bezoekers kunnen zo in een oogopslag zien 
welke activiteiten er zijn en wat er nodig is om mee te kunnen doen. 
Wat de social media betreft is Facebook nog steeds het belangrijkste platform, maar het bereik is nog altijd 
niet groot. Per post tussen de 25 en 35 personen, waarvan de meeste leden van onze eigen vogelwerkgroep. 
Op Instagram wordt vooral door de Fotowerkgroep onze hashtag #vwggooi goed gebruikt, maar zijn de 
(twee) vwggooi en vogelwerkgroepgooi accounts nog leeg. De wens tot een versterking en meer samenhang 
en afstemming tussen de verschillende communicatie vormen blijft gehandhaafd. 
De Korhaan, Nieuwsbrief en website waren ook dit jaar weer de belangrijkste communicatie- en 
informatiekanalen. De nieuwsbrief heeft dit jaar de grens van 1000 abonnees bereikt. De website wordt 
gemiddeld door zo’n 100 bezoekers per dag bekeken. Het aantal bezoekers piekt nadat in de nieuwsbrief 
een nieuw artikel onder de aandacht is gebracht. Verder wordt het programma met de lezingen en excursies 
veel bezocht. De werkgroepen haalden door hun eerdergenoemde uitstekende perscontacten regelmatig de 
plaatselijke en regionale pers. Vooral het jubileum van 50 jaar Eempoldertellingen zijn door de inzet van 
Wobbe Kijlstra (prachtig artikel in Sovon Nieuws) en Joke van Velsen (Vara’s Vroege Vogels) mooi in het 
nieuws geweest. 

Promotiekraam 
 Door corona waren de deelnemers van de najaarscursus 2022 bijna allemaal doorgestroomd naar de 
voorjaarscursus 2023. Het was niet zinvol om daarom de kraam op deze cursus neer te zetten, wat eigenlijk 
wel jammer was, want deze cursussen trekken enthousiaste klanten. 
De eerste markt waar we stonden was het Schaapscheerdersfeest in Blaricum. Altijd heel leuk, veel 
enthousiaste mensen en veel kinderen. Doortje van Dijk heeft met kinderen getekend en geschilderd. We 
hadden weer de bekende speurtocht in het bos, maar voor de kinderen altijd weer nieuw. Femmy toont zich 
een strenge lerares in het controleren van de vogelnamen. 
Op 16 september stonden we op de bijenmarkt in Bussum. Ook dat is een heel aardige markt, op een mooie 
plek. We stonden naast een kraam waar ze ganzenvlees verkochten. Dat gaf wat gemengde reacties onder 
onze vrijwilligers. Er was veel belangstelling, mensen nemen toch vaak onze folder mee.  
24 Oktober de najaarscursus, weer druk achter de kraam. We verkochten heel veel jubileumboeken, zoiets 
werkt aanstekelijk of zo.  
1 november organiseerde Hugo Weenen samen met anderen een avond over het effect van 
groenvoorziening in de stad, in het gemeentehuis in Eemnes. We waren daar met een beperkte hoeveelheid 
spullen. Het was een interessante avond, maar er waren weinig mensen echt belangstellend: de omzet was 
gering. Voor zoiets is de kraam niet rendabel, mensen komen ergens anders voor. Weer wat geleerd. 
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10 December stonden we weer op de Kerstmarkt in het Pinetum Blijdenstein in Hilversum. Vorig jaar was het 
voor de eerste keer, meteen een groot succes. Ook nu was het weer een heel geanimeerde markt, druk en 
koopgraag publiek. Met wat weinig beschikbare vrijwilligers, stond Rien Rense ook zijn mannetje achter de 
kraam. We kregen een soort ereplaats op het podium, en Doortje had daarnaast ook een tafel om weer druk 
met kinderen te kleuren en te schilderen. Veel geïnteresseerde mensen, veel folders uitgedeeld en een 
record opbrengst van €530.  
Al met al best weer een druk kraamjaar, maar we doen het allemaal met plezier. Van onze winst kan de club 
niet draaien, maar we hopen dat  meer Gooiers door onze aanwezigheid hier en daar, de VWG leren kennen 
en waarderen. 
Dank aan alle vrijwilligers en Rien, ik kan kletsen, hij  gelukkig rekenen. 

De Korhaan 
 Ook in 2023 verscheen De Korhaan weer viermaal. Het lukte dit jaar helaas niet het laatste nummer voor 
het eind van het jaar bij de leden in de bus te krijgen. Op de valreep ontvingen zij echter een nieuwsbrief 
waarin zij het nummer digitaal vast konden lezen. De papieren versie wordt in januari toegezonden. Dit jaar 
viel er op 180 pagina’s (40+44+52+44) te genieten van allerlei soorten artikelen, verslagen, rapportages en 
de vele prachtige foto’s die door de leden van de Vogelwerkgroep zijn gemaakt. 

Het redactieteam bestaat uit acht leden. Gedurende 2023 is de eindredactie geleidelijk overgegaan van Rob 
Molenbeek naar Ruud Overdijk. Doortje van Dijk en Jelle Hogenbirk vormen het “lay-out team” waarbij 
Doortje de redactie vertegenwoordigt in het bestuur. Naast de vaste rubrieken van de eindredacteur en de 
voorzitter komen in elk nummer de rubrieken de ‘Rode lijsters’, de boek- en rapportbesprekingen, ‘wat was 
interessant in andere vogelbladen’ en een vogelsoort uit de Eempolder aan bod. 

In het eerste nummer (jaargang 57-1) stond een uitgebreide reportage van Hanneke Cusell over het werk 
van de Werkgroep Eempoldertellingen. In  de rubriek ‘Rode Lijsters’ werd de Woudaap behandeld en Hans 
Westendorp schreef een artikel over het tellen en beschermen van de Huiszwaluw in ons werkgebied. In de 
rubriek Vogeltreffers toonde Bertus van den Brink zijn werk. Verder was er een artikel over 50 jaar 
Eempoldertellingen waarin Jan Mooij beschreef wat er in de afgelopen 50 jaar is gebeurd en is veranderd. 
Tenslotte was er nog een artikeltje over het voeren van vogels en een aankondiging van de workshop Van 
Spechtengat naar Vleermuishol, die Nardinclant Landschapsbeheer op 1 juli in de Infoschuur verzorgde. 

Het zomernummer (jaargang 57-2) bevatte het In memoriam van Daan Buitenhuis, die veel heeft betekend 
voor het ringen van vogels in ons werkgebied. De Kemphaan kwam aan bod als ‘Rode Lijster’ en Arda van de 
Leer schreef een artikel over wintertellingen bij Ooievaars. Dick Jonkers belichtte het verschijnsel 
“ringelende” spechten en er was een artikel over een bijeenkomst van de Werkgroep nestkasten over het 
nut en de noodzaak van nestkasten. De ontdekking van een Witoogeend in de Karnemelksloot leidde tot 
mooie foto’s van de vogel. In België verscheen een melkchocolade-kleurige Kolgans, mogelijk dezelfde vogel 
die in de zomer van 2020 als in het Gooi was gesignaleerd. Daarnaast was er een verlag van een excursie 
naar de Waterleidingplas bij Loenen en een verslag van een  bijeenkomst van de fotowerkgroep waar de 
leden hun mooiste foto’s lieten zien. De beste foto’s van 2022 kwamen ook aan bod in de rubriek 
Vogeltreffers. Jan Mooij tenslotte beschreef de zwanenzang van de Kleine Zwaan in de westelijke 
Eempolders. 

Het derde nummer van afgelopen jaar (jaargang 57-3) was met 52 pagina’s het dikste van dit jaar. Hoewel 
Rob Moolenbeek had aangekondigd dit jaar de redactie te verlaten, leverde hij aan dit nummer nog een 
grote bijdrage. Naast een In memoriam van Gérard Patrice Buhr (die heel vaak rond het Naardermeer te 
vinden was) schreef hij een artikel over een dagje Vogelen op de Markerwadden, een verhaal over een 
spontaan ontstane nieuwe kolonie Oeverzwaluwen in Ankeveen en een vervolg op het artikel over de melk-
chocoladekleurige Kolganzen uit het voorgaande nummer. 
Ook bevatte dit nummer een verslag van de uitreiking van de Goude Lepelaar aan Gert Bieshaar. Gert kwam 
ook uitgebreid aan  bod in en artikel van Hanneke Cusell over weidevogelbescherming. Carel de Vink 
beschreef een bijzonder broedgeval: een Pijlstaart in de Hilversums Bovenmeent en als Rode Lijster 
behandelde  Paul Keuning de Grauwe Gors. Paul schreef ook een artikel over extra nestplekken voor de 
IJsvogel (waar het goed mee gaat in het Gooi). Verder was er een verslag van een excursie naar de 
Bovenmeent en het Naardermeer van de hand van Kees Tegelberg en beschreven Henny Meulenpas en Coby 
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Jeninga het verloop van een avond van de Werkgroep nestkastonderzoek waarin werd gesproken over het 
belang van nestkastcontroles voor wetenschappelijk onderzoek. 
De rubriek Vogeltreffers was gevuld met foto’s van Marjan  Gerritsen en Jan Loggen schreef een artikel over 
de samenhang tussen bosstructuur en bosvogels. Paul ven der Poel had een verhaal over een vroeg 
broedgeval van een Kleine Bonte Specht bij het Laarder Wasmeer en Jan Mooij behandelde het voorkomen 
van de Witte Kwikstaart in de westelijke Eempolders. Harry de Klein tenslotte besloot dit nummer met een 
triest verhaal over het te korte leven van een jonge Lepelaar. 

In het vierde nummer van dit jaar (jaargang 57-4) schreef Hanneke Cussel een rapportage over het feitelijke 
werk van de Werkgroep Nestkastonderzoek. Aafke Yntema interviewde Ruud Willemstein die sinds maart 
van 2023 secretaris van de VWG is en Paul Keuning behandelde voor de rubriek de Rode Lijster de 
Zomertaling. 
Wobbe Kijlstra deed een oproep om mee  te denken over de toekomst van vogels in het Gooi en Harry de 
Klein beschreef het voorkomen van de Slangenarend in het Vechtplassengebied. De rubriek Vogeltreffers 
werd dit keer gevuld met foto’s van Jaap Bikker. 
Sytze Poelstra beschreef zijn ontmoeting met Koereigers in de Eempolder en die vogels werden ook eind 
oktober gezien tijdens een excursie in diezelfde polder waar Piet Spoorenberg over berichtte. Koos 
Koopmans versloeg een andere excursie in de Eempolder die begin oktober plaatsvond. 
Harry de Klein kon zijn geluk niet op toen hij een broedgeval van Kerkuilen in een vrij hangende nestkast 
ontdekte en Arda van der Lee verwonderde zich over grote aantallen Kieviten bij de Dammerkade. 
Vijftig jaar vogels tellen in de Eempolders was de gelegenheid voor een feestelijke bijeenkomst (en een 
verslag daarvan) en Jan Mooij behandelde in dit nummer het voorkomen van de Veldleeuwerik in diezelfde 
polders. 

De redactie kwam dit jaar tweemaal bij elkaar, een frequentie die we ook het komende jaar willen proberen 
te handhaven. Alle redactieleden, schrijvers en fotografen worden bedankt voor hun medewerking. Zonder 
hun bijdragen krijgen wij De Korhaan niet gevuld en valt hij niet met regelmaat in uw brievenbus. 
 
 


